
Jedinstvena manifestacija „Dan bedijenske lončarije“

26.8.2023.

Kako se nekad izrađivala lončarija? To su danas iz prve ruke mogli doznati svi koji su stigli

u Bedenec na „Dan bedijenske lončarije - Kelembarska pepijevka 2023.“, a među njima

bio je i župan Varaždinske županije Anđelko Stričak. 

Peta po redu manifestacija održana je kod etno-kuće u Bedencu nakon četverogodišnje

stanke, a ciljem da se očuva ovaj jedinstveni obrt i umijeće.  

Tradicijsko lončarstvo na području sjeverozapadne Hrvatske zaštićeno je kulturno dobro

Republike Hrvatske, a upravo su Bedenec, Jerovec i druga naselja „bedijenskoga polja“,

područja uz rijeku Bednju, nekada bili centar ovog zanata na širem ivanečkom području.  

- Prvi pisani zapis o lončarstvu u ovome kraju datira iz 18. stoljeća. Nakon Prvog svjetskog

rata u Bedencu je bilo 67 lončara, koji su na taj način uspjevali prehranjivati svoje obitelji.

90-ih godina prošlog stoljeća taj broj se smanjio na šest, a danas imamo jednog lončara

koji intezivno radi. Još nas petero posjeduje tu vještinu, a meni je na srcu da očuvamo



našu lončariju te da je mladi ljudi nastave izrađivati, bilo ukrasnu ili uporabnu – istaknula je

Draženka Stančić, profesorica koja dolazi iz obitelji lončara. 

Danas  je posvećena očuvanju ovoga zanata, baš kao i ostali članovi Udruge za kulturu i

sport Bedenec, koji su zajedno s Gradom Ivancom, gradskom Turističkom zajednicom i

Poslovnom zonom Ivanec peti put organizirali Dan bedijenske lončarije.   

Na tome im je čestitao župan Anđelko Stričak. - Zadovoljstvo je biti ovdje na manifestaciji

kojom čuvate tradiciju, običaje, stare obrte i zanate. Ovo je kraj vrijednih ljudi poznatih po

iznimnim vještinama pri izradi lončarije, a po tim svojim proizvodima ste poznati i danas,

ne samo na sjeveru Hrvatske, nego i diljem domovine. Danas živimo u tehničko-tehnološki

naprednijem dobu te svjetske trendove moramo slijediti želimo li biti ukorak s modernim

svijetom, no jednako tako je važno da očuvamo i našu povijest, stare zanate, običaje te

baštinu svakog našega kraja. Stoga vam čestitam i na organizaciji ove manifestacije i na

očuvanju lončarstva – rekao je župan Anđelko Stričak. 

Manifestaciju je otvorenom proglasio gradonačelnik Ivanca Milorad Batinić. – Ivanec ima

puno  potencijala,  a  lončarstvo  je  zasigurno  jedan  od  naših  turističkih  i  razvojnih

potencijala, koje je u ovim novim vremenima ima uporište budući da imamo i proizvodnju.

Uz to je potrebno organizirati što više radionica, koje bismo trebali uvesti u vrtiće i u škole

kako bi djeca, umjesto s plastelinom, od malih nogu radila s glinom – naveo je Batinić. 

Mladi i stari, svi zainteresirani mogli su se sami okušati u izradi predmeta od gline budući

da su bile organizirane čak tri radionice. Uz to su mogli razgledati tradicijska lončarska

remek djela iz zbirki bedijenskih lončara, Ivanečkog kluba kolekcionara te zavičajnih zbirki

područnih škola u Prigorcu i Donjoj Voći. Posebno atraktivna bila je prezentacija umijeća

izrade  lončarije  na  kelembaru,  starinskom  kolu  na  nožni  pogon,  a  održane  su  i

prezentacije drugih starih zanata i običaja toga kraja, među kojima i kako su se nekad pilila

drva.












